

# Application fees for winter semester 2024/25

## Information on the payment obligation and procedure

*The legally binding text remains the German version (page 2)*

Each application submitted in the online application portal will only be processed after we receive payment and a receipt!

### Procedure:

#### Determination of the payment obligation:

1. Are you a national of a member state of the European Union?  
Yes: No obligation to pay, your application will be processed as soon as it is received online.  
No: see 2.
2. Are you a national of a state member to the Agreement on the European Economic Area?  
Yes: No obligation to pay, your application will be processed as soon as it is received online.  
No: see 3.
3. Do you have a German entrance qualification for universities (for Bachelor's study programmes) or a degree from Germany (for Master's study programmes)?  
Yes: No obligation to pay, your application will be processed as soon as it is received online.  
No: Payment is required, please follow the further points 4 to 7.

#### Payment requirements:

4. A fee of **50 euros** must be paid for each application - i.e. per study programme.
5. Payment can only be made by bank transfer to our account:

Recipient:	Staatsoberkasse Bayern Landshut
Bank:	Bayerische Landesbank München
IBAN:	DE74 7005 0000 0001 2792 82
SWIFT/BIC:	BYLADEMMXXX
Purpose:	<b><i>Applicant number BKZ 0002.0178.8173</i></b> (e.g.: 6XXXX BKZ 0002.0178.8173) <u>Please indicate this purpose completely!</u>



Please note that all bank charges in Germany and abroad must be paid by you.  
We must receive 50 euros for each application!

6. Deadline: Please pay immediately after applying in the online portal, by 18 July 2024 at the latest.

#### Proof of payment:

7. Please send proof of payment (copy of bank transfer or bank statement) by email to [payment@hnu.de](mailto:payment@hnu.de)  
Your application will be processed upon receipt of payment and proof of payment.

**Good luck with your application! Your study office**

Legal basis:

Paragraphs 9 to 11 of the [Gebühren – und Entgeltsatzung](#) of the Neu-Ulm University of Applied Sciences (GebEntgS) dated 10 January 2024

# Bewerbungsgebühren Wintersemester 2024/25

## Informationen zur Zahlungspflicht und zum Verfahren

English version see page 1

Jede im Online-Bewerberportal eingereichte Bewerbung wird erst nach Eingang der Zahlung und Übermittlung des Beleges bearbeitet!

### Vorgehensweise:

#### Feststellung der Zahlungspflicht:

1. Haben Sie eine Staatsangehörigkeit eines Mitgliedstaates der Europäischen Union?  
Ja: Keine Zahlungspflicht, Ihre Bewerbung wird direkt nach dem Online-Eingang bearbeitet.  
Nein: siehe 2.
2. Haben Sie eine Staatsangehörigkeit eines Vertragsstaates des Abkommens über den Europäischen Wirtschaftsraum?  
Ja: Keine Zahlungspflicht, Ihre Bewerbung wird direkt nach dem Online-Eingang bearbeitet.  
Nein: siehe 3.
3. Haben Sie eine deutsche Fachhochschulreife oder ein deutsches Abitur (für Bachelorstudiengänge) oder einen Studienabschluss aus Deutschland (für Masterstudiengänge)?  
Ja: Keine Zahlungspflicht, Ihre Bewerbung wird direkt nach dem Online-Eingang bearbeitet.  
Nein: Zahlungspflicht besteht, bitte befolgen Sie die weiteren Punkte 4. bis 7.

#### Vorgaben für die Zahlung:

4. Für jede Bewerbung – also pro Studiengang – ist eine Gebühr in Höhe von **50 Euro** zu bezahlen.
5. Die Zahlung kann nur durch Überweisung auf unser Konto erfolgen:

Begünstigter:	Staatsoberkasse Bayern Landshut
Bank:	Bayerische Landesbank München
IBAN:	DE74 7005 0000 0001 2792 82
SWIFT/BIC:	BYLADEMMXXX
Verwendungszweck:	<b>Bewerbernummer BKZ 0002.0178.8173</b> (Beispiel: 6XXXX BKZ 0002.0178.8173)



Bitte unbedingt diesen Verwendungszweck angeben!

Beachten Sie bitte auch, dass sämtliche Bankgebühren von Ihnen zu bezahlen sind.  
Es müssen pro Bewerbung 50 Euro bei uns eingehen!

6. Frist: Bitte bezahlen Sie umgehend nach Bewerbung im Online-Portal, spätestens am 18.07.2024.

#### Nachweis der Zahlung:

7. Bitte senden Sie einen Beleg der Zahlung per Email an [payment@hnu.de](mailto:payment@hnu.de)  
Nach Eingang der Zahlung und des Beleges erfolgt die Bearbeitung Ihrer Bewerbung.

**Viel Erfolg für Ihre Bewerbung! Ihr Referat Studium**

Rechtsgrundlage:

§§ 9 bis 11 der [Gebühren – und Entgeltsatzung](#) der Hochschule für angewandte Wissenschaften Neu-Ulm (GebEntgS) vom 10.01.2024